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                                                            DAGSORDEN 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referater 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Orientering om praktiske forhold vedr. kørepenge, diæter m.m. v/Janni 

6. Lovgrundlag for Seniorrådets virke v/Hanne 

7. Samarbejde med Pleje og Omsorg og typisk årshjul v/Mona 

8. Tilmelding til temadag vedr. tilsyn den 22.februar i Middelfart 

9. Tilmelding til rundvisning og frokost Elbokøkkenet.gf 

10. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



REFERAT 
 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 

Punkt 2: Godkendelse af referater 

Godkendt 

 

Punkt 3: Status P-Avisen 

Januar nummer er nu kommet ud. 

 

Jørgen fortalte, at der på regnskab 2016, forventes et overskud på ca. 8.000 kr. Overskuddet skyldes 

primært billigere distribution. 

 

I.P. Schmidt og Rådhuset har ikke modtaget Pensionistavisen. Janni er i Flemmings fravær i dialog 

med PostNord omkring det. 

 

Punkt 4: Nyt fra Rådets medlemmer 

Seniorrådet havde en forespørgsel om Flex-trafik/kørselsordninger kan tages med som punkt på en 

senere dagsorden. Hvilket blev aftalt. 

 

Punkt 5: Orientering om praktiske forhold vedr. kørepenge, diæter m.m. v/Janni 

Janni orienterede om, at der gives kørepenge og diæter til ordinære og ekstra ordinære møder. 

Udgifter til toner og printerpapir dækkes ligeledes. Bon påskrevet cpr.nr afleveres til Janni og 

beløbet refunderes derefter. 

 

Punkt 6: Lovgrundlag for Seniorrådets virke v/Hanne 

Hanne udleverede Retssikkerhedslovens §§ 30-33 om Ældreråd og den tilhørende vejledning om 

Ældreråd. Gældende forretningsorden og vedtægter for Seniorrådet i Fredericia blev ligeledes 

udleveret. Ovenstående materiale og Hannes plancer sender Hanne også til Seniorrådet. 

 

Hanne gennemgik derefter reglerne omkring rammerne for Seniorrådets virke.  

 

Jan opfordrede Seniorrådets medlemmer at gå på www.retsinformation.dk og læse Serviceloven. 

 



Punkt 7: Samarbejde med Pleje og Omsorg og typisk årshjul v/Mona 

Mona orienterede først lidt omkring samarbejdet med Pleje og Omsorg. Kommunen er forpligtet til 

at stille sekretærbistand til rådighed, men siden 2010 har Mona også deltaget i møderne. Når der er 

sager fra Social- og Omsorgsudvalget, som vedrører ældre, orienterer hun om sagerne og 

Seniorrådet har mulighed for at give hende input fra med til mødet.  

 

Forud for møderne mødes Formand og Næstformand med Mona og Janni og udarbejder dagsorden. 

 

Mona har ansvaret for Pleje og Omsorg og orienterede om alle de afdelinger og funktioner, som 

hører under Pleje og Omsorg.  

 

Mona fortalte også om et typisk årshjul på udvalgssagerne. Kvalitetsstandarder, klager til 

Ankestyrelsen, magtanvendelse, budgetlægning, tilskud til pensionistforeninger, indstilling til 

ildsjæleprisen og indstilling til Senioridrætsprisen er på årligt. Tilsyn af plejecentre og ansøgning 

om §18 og §79 er på 2 gange årligt. Seniorrådet holder typisk 1-2 møder årligt med Social- og 

Omsorgsudvalget  

 

Sager der er på programmet for i år. Økonomiaftalen, klippekort, privat dagcenter og Sundhedshus. 

 

På Social- og Omsorgsudvalgets møde er der altid et lukket punkt på dagsorden, som er en gensidig 

orientering. Mona gav eksempler på punkter under evt. 

 

Punkt 8: Tilmelding til temadag vedr. tilsyn den 22.februar i Middelfart 

Hele Seniorrådet deltager. Janni sørger for tilmelding 

 

Punkt 9: Tilmelding til rundvisning og frokost Elbokøkkenet 

Hele Seniorrådet deltager. Janni sørger for tilmelding. 

 

Punkt 10: Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 10.1: Orientering v/ Jan Kargo 

Ventelisten er stadig kritisk lang. Seniorrådets primære opgave for den kommende periode, må 

derfor være, at få opført et nyt plejecenter.  

 

Jan spurgte igen til kriterier/scorecard for udvælgelse af hvem, der skal tildeles pladser.  



 

Der er 41 personer på ventelisten og det er et fald i forhold til sidste gang, men det skyldes primært 

dødsfald. Af de 41 personer på listen er der 29 personer, der ikke har fået tilbud inden for 

garantiperioden og heraf er de 13 personer egentlig omfattet af plejeboligplanen, da de er skrevet op 

alle steder. 

 

Punkt 11: Senere indkomne sager 

Ingenting 

 

Punkt 12: Eventuelt 

Folder vedr. brugen af Romeo og Julie (busserne) har vi lovet at sende til Seniorrådet, men har vist 
glemt det, så den bliver tilsendt Seniorrådet snarest. 
 
 
Seniorrådet efterspurgte en kontakt- og telefonliste over gængse kontaktpersoner i Pleje og Omsorg. 
Mona og Janni udarbejder en liste og sender til Seniorrådet. 
 
Jytte har tidligere deltaget i workshop vedr. Vores Fredericia Teater. Mandag den 16. januar kl. 
16.30 er der endnu en Workshop med emnet ”Potentiale og vision for Vores Fredericia Teater på 
Bülows Kaserne. Aksel deltager i denne workshop. 
 
Der har før været snak om, at Seniorrådet skulle gøre noget mere for at fortælle om deres arbejde. 
Seniorrådet besluttede derfor, at Olaf ud fra referatet skulle skrive en lille notits til avisen efter hver 
møde. 
  
 
 


